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Zápis zo zasadnutia Akademického senátu FHV UNIZA 
 

 

Dátum konania: 26. mája 2025 o 13:00 hod. 

Miesto konania:  AD312 (zasadacia miestnosť dekanátu FHV UNIZA) 

Prítomní členovia:  Mgr. Eva Augustínová, PhD., Mgr. Vladimír Filip, PhD., Mgr. Marek 

Hampl, Ph.D., Mgr. Jarmila Majerová, PhD., Mgr. Matej Somr, PhD., Bc. 

Adam Homolík, Ing. Dávid Pál, Mgr. Daniel Stehlík 

Neprítomní členovia:  doc. PhDr. Ivan Mrva, CSc. (ospr.) 

Hostia:  doc. Mgr. Marián Grupač, PhD., Ing. Pavel Müller, doc. PhDr. Slavka Pitoňáková, 

PhD., PaedDr. Beáta Pošteková, PhD., Mgr. Jakub Švec, PhD. 

 

Program rokovania 

1. Návrh Výročnej správy o činnosti FHV UNIZA za rok 2024  (predkladala doc. 

PhDr. Slavka Pitoňáková, PhD., dekanka FHV UNIZA – ďalej iba dekanka) 

2. Návrh Výročnej správy o hospodárení FHV UNIZA za rok 2024 (predkladala 

dekanka) 

3. Návrh rozpisu dotácie FHV UNIZA na rok 2025 (predkladala dekanka) 

4. Voľba členov a predsedu Disciplinárnej komisie FHV UNIZA (predkladala 

dekanka) 

5. Súhrnná informácia o zrušení FHV UNIZA (predkladala dekanka) 

6. Rôzne 
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Úvod a otvorenie 

 

Rokovanie Akademického senátu FHV UNIZA (ďalej len AS) viedol Mgr. Marek Hampl, 

Ph.D., predseda AS FHV UNIZA (ďalej iba predseda), ktorý privítal prítomných členov i 

hostí na zasadnutí AS. 

Predseda následne vyzval prítomných, aby vyjadrili súhlas s vyhotovením zvukového 

záznamu zo zasadnutia pre potreby AS v súlade s rokovacím poriadkom (čl. 6, ods. 3, 

písmeno q), voči čomu nemal námietky nikto z členov AS, ani prítomných hostí. 

Konštatovanie:  Členovia AS a prítomní hostia súhlasili s vyhotovením zvukového 

záznamu pre potreby zasadnutia AS (v súlade s rokovacím poriadkom 

AS, čl. 6, ods. 3, písmeno q). 

Na zasadnutí bolo prítomných 7 (neskôr 8) senátorov z celkového počtu 9 členov, z čoho 

boli traja študenti a predseda mohol skonštatovať, že na základe rokovacieho poriadku 

(čl. 7, ods. 1) a prezenčnej listiny je senát uznášaniaschopný. 

Predseda vyzval senátorov, aby predostreli svoje pripomienky k navrhovanému 

programu a keďže nikto žiadne nemal, dal o programe aklamačne hlasovať: 

Počet prítomných členov AS FHV UNIZA 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

AS schválil návrh programu rokovania AS v zmysle čl. 6 ods. 3, písmeno k) rokovacieho 

poriadku AS. 

Bod č. 1: Návrh Výročnej správy o činnosti FHV UNIZA za rok 2024 

 

Návrh predložila dekanka a uviedla, že ide o obligátny dokument, ktorý sa vypracováva 

každoročne. Doplnila, že formát a obsahová náplň reflektuje štruktúru z rektorátu 

a správa obsahuje všetky povinné náležitosti. 

Predseda požiadal o vyjadrenie k návrhu zástupcov senátnych komisií. Zástupcovia 

senátnych komisií k nemu nemali pripomienky. 

V rámci diskusie vystúpili senátor Stehlík a senátorka Majerová, ktorí poukázali na 

drobné formálne nedostatky návrhu. 
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Návrh uznesenia:  AS schvaľuje návrh Výročnej správy o činnosti FHV UNIZA za rok 2024 

po zapracovaní pripomienok. 

Počet prítomných členov AS FHV UNIZA 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

AS schválil návrh Výročnej správy o činnosti FHV UNIZA za rok 2024 po zapracovaní 

pripomienok. 

Bod č. 2: Návrh Výročnej správy o hospodárení FHV UNIZA za rok 2024 

 

Dekanka uviedla, že ide opäť o obligátny dokument, ktorý sa vypracováva každoročne. 

Zdôraznila, že v minulom roku sa v prostredí univerzity šírila informácia, že fakulta bude 

potrebovať na svoje financovanie dodatočnú dotáciu v hodnote 400 000 eur, pričom 

neskôr sa táto suma rôzne menila, ale zakaždým išlo o pomerne výraznú hodnotu. 

Doplnila, že fakulta nakoniec žiadala dofinancovanie vo výške 120 000 eur, ale reálne 

čerpala okolo 80 000 eur. 

Dekanka požiadala o bližšie predstavenie návrhu Ing. Pavla Müllera, tajomníka fakulty 

(ďalej iba tajomník). Tajomník stručne predstavil niektoré položky a náležitosti 

navrhovanej správy o hospodárení. 

Senátne komisie k návrhu nemali pripomienky. 

V rámci diskusie vystúpila senátorka Majerová, ktorá mala k návrhu formálne 

pripomienky. 

Návrh uznesenia:  AS schvaľuje návrh Výročnej správy o hospodárení FHV UNIZA za rok 

2024 po zapracovaní pripomienok. 

Počet prítomných členov AS FHV UNIZA 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

AS schválil návrh Výročnej správy o hospodárení FHV UNIZA za rok 2024 po zapracovaní 

pripomienok. 
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Bod č. 3: Návrh rozpisu dotácie FHV UNIZA na rok 2025 

 

Dekanka vysvetlila, že pred tvorbou návrhu rozpisu dotácie sa museli s tajomníkom 

rozhodnúť, s akým časovým intervalom majú v rámci návrhu počítať, keďže podľa 

rôznych indícií má byť fakulta k 31. augustu 2025 zrušená, hoci o tom z rektorátu nemajú 

žiadne oficiálne rozhodnutie, ani iný záväzný dokument. Doplnila, že všetky pridelené 

financie sa s ohľadom na uvedenú skutočnosť rozhodli s tajomníkom rozpočítať na 

položky v rámci Fakulty humanitných vied UNIZA do 31. augusta 2025 napriek tomu, že 

oficiálne rozhodnutie o zrušení nie je k dispozícii. 

Tajomník stručne predstavil základnú filozofiu a niektoré obsahové a procesné náležitosti 

prípravy návrhu rozpisu dotácie FHV UNIZA na rok 2025. Postupne vysvetlil a stručne 

rozobral niektoré položky navrhovaného rozpočtu fakulty z rôznych uhlov pohľadu a 

upresnil okolnosti, ktoré mali vplyv na výšku finančných prostriedkov pridelených na 

konkrétne účely, resp. katedry. Dekanka prezentované údaje priebežne dopĺňala. 

Zástupcovia komisie pre legislatívne záležitosti nemali k návrhu pripomienky. Senátor 

Homolík za komisiu pre študijné záležitosti a senátorka Majerová za komisiu pre 

hospodárske záležitosti mali k návrhu formálne pripomienky. 

V rámci diskusie nikto ďalší nevystúpil a predseda dal o návrhu aklamačne hlasovať: 

Návrh uznesenia:  AS schvaľuje návrh rozpisu dotácie FHV UNIZA na rok 2025 do 31. 

augusta 2025 po zapracovaní pripomienok. 

Počet prítomných členov AS FHV UNIZA 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

AS schválil návrh rozpisu dotácie FHV UNIZA na rok 2025 do 31. augusta 2025 po 

zapracovaní pripomienok. 

Bod č. 4: Voľba členov a predsedu Disciplinárnej komisie FHV UNIZA 

 

Predseda informoval, že dostal žiadosť od dekanky na schválenie nominácií do 

Disciplinárnej komisie FHV UNIZA a stručne predstavil navrhovaných členov. 

Dekanka doplnila, že hoci by sa v aktuálnej situácii fakulta nemusela zaoberať 

Disciplinárnou komisiu, nakoľko je vysoko pravdepodobné, že nebude mať už žiadnu 

agendu, chce mať komisiu formálne v poriadku pre prípad neočakávanej situácie. 
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Senátori sa zhodli, že predsedu komisie si zvolia medzi sebou samotní členovia komisie, 

preto o jeho voľbe hlasovať nebudú. Predseda dal následne o návrhoch členov tajne 

hlasovať:

Mgr. Eva Augustínová, PhD. (zam. časť) 

Prítomní členovia zamestnaneckej časti AS 6 

Za 6 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 1 

 

Mgr. Marek Hampl, Ph.D. (zam. časť) 

Prítomní členovia zamestnaneckej časti AS 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

Mgr. Dominik Maček (štud. časť) 

Prítomní členovia zamestnaneckej časti AS 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

Mgr. Matúš Kubala (štud. časť) 

Prítomní členovia zamestnaneckej časti AS 7 

Za 7 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 0 

 

Ing. Dávid Pál (štud. časť) 

Prítomní členovia zamestnaneckej časti AS 6 

Za 6 

Proti 0 

Zdržali sa hlasovania 1 

AS schválil za členov Disciplinárnej komisie FHV UNIZA reprezentujúcich zamestnaneckú 

časť akademickej obce senátorku Augustínovú a senátora Hampla. Za študentskú časť 

schválil AS do Disciplinárnej komisie senátora Pála, Mgr. Mačeka a Mgr. Kubalu. Členovia 

komisie si predsedu zvolia na jej prvom zasadnutí. 

Bod č. 5: Súhrnná informácia o zrušení FHV UNIZA 

 

Dekanka uviedla, že sa chce so senátormi poradiť o spôsobe informovania súčasných 

a budúcich študentov ohľadne zrušenia fakulty a s tým spojenými procesmi. Stručne 

rozobrala aktuálnu situáciu. 

Objasnila, že vedeniu FHV UNIZA doteraz nebol doručený žiadny oficiálny dokument zo 

strany rektorátu, v ktorom by bolo oficiálnym spôsobom deklarované zrušenie FHV 

UNIZA. O zrušení FHV UNIZA sa vedenie fakulty dozvedelo prostredníctvom zápisu zo 

zasadnutia Správnej rady UNIZA konaného dňa 20. marca 2025, podľa ktorého schválila 

zrušenie Fakulty humanitných vied Žilinskej univerzity v Žiline s účinnosťou k 31.8.2025 

(čomu predchádzalo schválenie uvedeného v Akademickom senáte UNIZA, na ktorom 

dekanka FHV UNIZA opätovne vysvetľovala stanovisko a svoj nesúhlas k uvedenému). 
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Doplnila, že v súčasnosti fakulta nemá žiadne usmernenie, ako uvedené skutočnosti 

komunikovať smerom k aktuálnym a novoprijatým študentom, je pritom dôležité, aby 

študenti aj zamestnanci fakulty boli o týchto závažných okolnostiach informovaní. 

Pokiaľ ide o uchádzačov o štúdium, agendu bude zabezpečovať rektorát, nakoľko ide o 

celouniverzitné študijné programy poskytované novovzniknutým ústavom, pričom 

dekanka predpokladá, že rektorát bude uvedené s uchádzačmi o štúdium aj komunikovať. 

Dekanka navrhla, aby fakulta situáciu riadne a transparentne komunikovala a poprosila 

AS o vyjadrenie k plánovanému umiestneniu oznamu na webovú stránku fakulty a jeho 

schválenie, resp. neschválenie v nasledujúcom znení: 

Na základe zápisu zo zasadnutia Správnej rady UNIZA, konaného dňa 20. marca 2025 

oznamujeme, že Správna rada UNIZA schválila zrušenie Fakulty humanitných vied Žilinskej 

univerzity v Žiline s účinnosťou k 31.8.2025 a schválila zriadenie Ústavu mediamatiky a 

kultúrneho dedičstva s účinnosťou od 1.9.2025. Aktuálni a novoprijatí študenti budú od 

1.9.2025 študovať na Ústave mediamatiky a kultúrneho dedičstva UNIZA. 

Senátorka Augustínová uviedla, že podľa nej nie je v tejto chvíli vhodné podobný oznam 

zverejňovať, nakoľko môže byť nesprávne pochopený a môže to ovplyvniť počty 

študentov zapísaných na štúdium. 

Prodekan Švec súhlasil s názorom senátorky Augustínovej, že študenti môžu podobný 

oznam nesprávne interpretovať, ale napriek tomu by oznam v pôvodnom alebo mierne 

upravenom znení na webovej stránke fakulty nechal zverejniť. 

Prodekan Grupač nevidel problém so zverejnením oznamu, ak existuje nejaký legislatívne 

záväzný dokument. Dekanka reagovala, že aktuálne nemá k dispozícii žiadne oficiálne 

rozhodnutie alebo podobný dokument o zrušení fakulty. 

Senátor Pál sa priklonil k názoru, aby sa oznam zatiaľ nezverejňoval, keďže z pohľadu 

študentov sa takmer nič nemení. Dekanka reagovala, že niektorí študenti boli v minulosti 

zaskočení, že nemajú študovať na fakulte, ale na ústave, nemá však problém s tým, že sa 

predmetný oznam na webovej stránke fakulty nezverejní. 

Senátor Homolík poukázal na skutočnosť, že návštevnosť webovej stránky katedry je 

nízka a relatívne ťažko sa vyhľadáva vo vyhľadávačoch, čo súvisí s problémom jej SEO 

optimalizácie. Doplnil, že veľká časť mládeže uprednostňuje ako zdroj informácií sociálne 

siete. 
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Senátor Stehlík považoval znenie oznamu za príhodné, ale súhlasil so senátorkou 

Augustínovou, že mladí ľudia nečítajú s porozumením, čo môže viesť k mylnej 

interpretácii a môže ovplyvniť počty zapísaných študentov. 

Tajomník by oznam nezverejňoval. 

Dekanka zdôraznila, že Akademický senát UNIZA ju zaviazal, aby viac komunikovala 

vzniknutú situáciu so zainteresovanými stranami. Doplnila, že nevie ako má komunikovať 

niečo, čo voči fakulte nie je primerane komunikované, keďže nemá k dispozícii ani 

oficiálne rozhodnutie o zrušení fakulty. 

Senátorka Augustínová uviedla, že by oznam v pôvodnom alebo podobnom znení 

uverejnila po zápise nových študentov na štúdium. 

Senátor Filip nemal problém so zverejnením predmetného oznamu. Uviedol, že aj tak 

vzniknutú situáciu už väčšina študentov pozná a zvyšná časť sa to skôr alebo neskôr 

dozvie. Doplnil, že študenti sú prijímaní na študijný program a zabezpečujúce pracovisko 

je druhoradé. 

Na základe diskusie sa senátori zhodli, že so zverejnením oznamu o zrušení fakulty sa 

vyčká, kým nebude k dispozícii oficiálny dokument o jej zrušení. 

Bod č. 6: Rôzne 

 

Predseda poďakoval za prácu všetkým senátorom, zamestnancom, študentom a ďalším 

ľudom, ktorí sa počas existencie fakulty snažili konštruktívne a vecne prispieť k jej 

efektívnemu fungovaniu a obetovali energiu a čas na riešenie problémov fakulty. Osobitne 

poďakoval vedeniu fakulty za snahu, ktorú venovali jej záchrane. 

Dekanka poďakovala všetkým senátorom a všetkým súčasným aj predchádzajúcim 

členom vedenia fakulty za ich prínos pre jej fungovanie. 

 

Na záver predseda ukončil zasadnutie AS a poďakoval všetkým členom a hosťom za účasť 

a korektnú diskusiu. 

 Mgr. Marek Hampl, Ph.D. 

 predseda AS FHV UNIZA 

V Žiline dňa 29. mája 2025 

Zapísal: Martin Záborský 


